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Vidlák 3 srpna, 2023

Sílí to, sílí. Rakušan říkal…
litterate.cz/sili-to-sili

S chutí jsem si přečetl, že nám ministerstvo vnitra vydalo novou
zprávu o antisystémových hnutích. Je to blábol podobný tomu, co
psal blahé paměti František Vrabel, když měl své sémantické vize,
které svět neviděl, ale přesto stojí za to, si jí přečíst. Píšou tam totiž,
že sílíme tak, že už to zastiňuje tradiční extrémistická uskupení. Sice
tedy vůbec nevím, jak taková tradiční extrémistická scéna vypadá,
ale už i u Vítka si všimli toho co tady už půl roku melduju. Že se ve
společnosti něco pohnulo. Celé to monitorování tradičních ruských
kolaborantů asi bylo úplně k ničemu, když se tu najednou z ničeho
nic vynořili úplně noví bojovníci a ejhle… už nám významně
podrývají henty demokratické pilíře a přebírají jakési myšlenky, které
nejsou v souladu s politikou strany a vlády.

A vy pořád, že nemáme žádnou sílu, že to nikam nevede, že jsme
jen malá sociální bublina. Jak vidíte, už jsme to dotáhli do výroční
zprávy Vítka Rakušana a když si odmyslíte všechny ty kecy a
správné narativy, když si odmyslíte řeči o tom, že za všechno může
Putin, tak ani všichni ti experti na extrémismus nedokázali zakrýt
fakt, že tu za poslední rok vyrostlo něco, co předběhlo všechna
dosavadní hnutí.

Dokonce tam už celou jednu kapitolu věnovali „kvazimediální scéně.“
Hlavně teda mluvili o tom, jak šíříme rozličné kremelské narativy a že
to děláme na sociálnich sítích… Ano, přesně takhle to děláme. Je to
mnohem levnější, než držet studio, přenosový vůz a štáb lidí. Sice to
různě dehonestovali, ale stejně nemohli opominout, že máme dost
velký dosah na to, aby to hrálo roli.

Dokonce na vnitru museli (samozřejmě s patřičnou despektní
omáčkou) připustit, že se na alternativě uzavírají spojenectví, že se
to tříbí, že to generuje lídry a dokonce tam napsali, že jsme vitálnější
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než v období před covidem…

Vidíte… proti extrémismu bojuje ten nejlepší demokrat všech dob,
Rakušan a s ním ta nejliberálnější a nejsprávnější vláda známého
vesmíru a antisystémové hnutí sílí, je vitálnější, jejich lídři spolu
mluví, uzavírají spojenectví… a zbavují se blbců… Oni tomu říkají
široká škála nesourodých uskupení s omezenou životností, ale
nemohli úplně zakamuflovat další věc, kterou neustále hlásím – že
proces odpadání od majnstrýmu je zcela jednosměrný a nevratný.

Úplně zřetelně je ze zprávy vidět zklamání z toho, že se odpůrci
současné vlády nezapojili do bitek mezi Romy a Ukrajinci. A ještě víc
to, že hento antisystémové hnutí vůbec není spojené s neonacisty.
Také si tam hoši všimli, že SPD spolupracuje s AfD a moc se snažili
dokázat, že Okamura je pravicový extrémista. Ale reálně prostě
zjistili, že opozice spolupracuje napříč Evropou. SPD palec nahoru…

Stejně tak nemohli zamaskovat, že pohonem tohoto všeho je
frustrace z vývoje a zklamání… ano, u lidí od čtyřiceti výš. To jsou ti,
kteří si už jaksi uvědomují, že nejsou mladí, sil začíná ubývat a
začínají myslet na to, jak jim bude v šedesáti. Sice za to samozřejmě
může Putin, ale lidé vůbec neřeší Rusko, ale řeší důchody, pracovní
místa a jsou frustrováni z toho, že plody jejich celoživotní práce teď
vláda posílá na Ukrajinu. Jsou naštvaní, protože spořili na důchod a
teď to museli použít na zaplacení složenek za plyn.

Vláda samozřejmě za nic nemůže, ta dělá všechno nejlíp a slouží
tomu jedinému a správnému DOBRU. Jenže služba tomuto DOBRU
generuje frustraci, díky které lidé začínají „přebírat jiné myšlenky“ =
přemýšlet… a henté ruské propagandě stačí jen dodat argumenty a
chudák vláda se najednou nechytá. Ano, nechytá se, protože
argumenty majsntrýmu už jaksi nedokáží vysvětlit, proč se lidem
děje to, co se jim děje.
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Moc hezké jsou také formulace, že se na tuto frustraci „lepí lidé, kteří
jí využívají k získání popularity.“ Ano, milí vnitráci, říká se tomu
politika pro lidi. Já vím, že naše vláda tohle nedělá, že rozhodně
neslouží svému národu, ale fakt byste se neměli divit, že jiní svému
národu sloužit chtějí a že je tu po takových lidech docela poptávka.
Přece jenom se začíná ukazovat, že sloužit nejvyšším evropským
hodnotám znamená pro občany prázdnou peněženku a spoustu
státní buzerace. Opět ta jejich zpráva nedokázala zakrýt zděšení, že
popularitu získávají politici, kteří mluví za obyčejné lidi. To už tu
přece vůbec nemělo být. Mluvit se smí jen ve prospěch LGBT,
grýndýlu, emisních povolenek a cenzury internetu… Dezoláti mají
držet hubu a krok.

Hele, jsme rok od chvíle, kdy se začalo mluvit o té první demonstraci
v září. Jsme rok od chvíle, kdy jsem doma hostil Jindru Rajchla.
Jsme rok od spousty skeptických slov, že na demonstraci nikdo
nepřijde, že z toho nic nebude, nikam to nepovede a nic se stejně
nezmění. A ejhle… sám Vítek říká, že mu tady vyrostlo něco, s čím
si vlastně vůbec neví rady a nejhorší na tom je, že se mu to strašně
blbě škatulkuje. Ono je to takové neuchopitelné, nesourodé… jo, jo,
jediné hnutí, které vaši tajní fízlové nemohou rozbít, je to, které
oficiálně nijak neexistuje. Než si totiž stihnou udělat obrázek, kdo je
v celé síti důležitý, už je to zpravidla jinak. Síť nemá žádný střed…
jen prostě roste.

A víte proč? Protože to už začíná mít společnou myšlenku. Ne, ještě
ji nikdo filozoficky nerozebral a neudělal z toho manifest, ještě se jí
nezabývají univerzitní profesoři. Ale už existuje. Možná trochu
podvědomě. Neváhám říci, že v tom hraje velkou roli prostý pud
sebezáchovy. Ještě to nevypadá jako desatero ani jako vyznání víry.
Ale už to začíná spojovat. Ne po rovině politické, ani po rovině
hospodářské. Ale po rovině národní už rozhodně ano. Zachránit
národ, zachránit mír, zachránit základní kameny společnosti. Bránit
rodinu, bránit děti…
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Petr Hampl ve své knize popisoval obrazné prolomení hradeb. Vidlák
vám říká, že začínáme nové hradby zase stavět. Ještě nevíme, jak
to půjde nejlépe. Ještě nevíme, kdo tomu nejlépe rozumí. Určitě
ještě uděláme celou řadu chyb a zjistíme, že některé úseky jsme
postavili blbě. Ale už máme chuť stavět. Tak velkou, že nás pravda a
láska musí brát vážně. Dovedete si představit, co ve svých zprávách
budou muset psát za rok?

A abych splnil to, co vnitrácká zpráva píše, tož se k vám lepím,
zneužívám vaší frustraci a strach a dělám to, abych dosáhl
popularity a peněz:

Pokud mě chcete podpořit v mém Vidláckém úsilí, prosím pošlete
dar Institutu českého venkova. Každý kdo pošle dar alespoň 350 Kč,
může si na oplátku vyžádat moji knihu.
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